

# NordArt 2021

[www.nordart.de](http://www.nordart.de)



Сафронова Мария

**Maria Safronova**

Russland/Russia

\*1979 in Rzhev, Russland. Maria Safronova machte 2003 ihren Abschluss am Surikov Moscow State Academic Art Institute und 2011 am Moskauer Institut für Gegenwartskunst. Sie wurde in die InArt Top 100 der anerkannten Künstler:innen Russlands ebenso aufgenommen wie in das russische Investment Art Rating 49ART, das herausragende zeitgenössische Künstler:innen unter 50 repräsentiert. 2012 war sie Finalistin beim Kandinsky-Preis, für den sie 2014 und 2017 ebenfalls nominiert wurde. 2016 Curator's Choice bei der jährlichen Sommerauktion des Boston Museum of Fine Arts. 2015 gewann sie den Sergey-Kurekhin-Preis für das beste Werk der Visuellen Kunst. Werke von Maria Safronova befinden sich in folgenden Sammlungen; MMOMA in Moskau; Erarta-Museum für zeitgenössische Kunst in St. Petersburg; Sergey Kuryokhin Modern Art Center in St. Petersburg; Chinese Museum of Women and Children in Peking sowie in einer Vielzahl von Privatsammlungen in Russland und im Ausland.

\*1979 Rzhev, Russia. Maria Safronova graduated from the Surikov Moscow State Academic Art Institute in 2003 and from the Institute of Contemporary Art in 2011. She was included in the Top 100 Recognised Artists of Russia, according to InArt. She features in the Russian investment art rating 49ART that represents outstanding contemporary artists. She became a finalist of the Kandinsky Prize in 2012 (nominee in 2014 and 2017); Curator's Choice at the Boston Museum of Fine Arts annual summer auction in 2016; Sergey Kurekhin Prize in the nomination for the Best Work of Visual Art in 2015. The works of Maria Safronova are in the collections of the MMOMA (Moscow, Russia), the Erarta Museum of contemporary art (St. Petersburg, Russia), the Sergey Kuryokhin Modern Art Center (St. Petersburg, Russia), The Museum of Chinese Women and Children (Beijing, China), as well as in a variety of private collections in Russia and abroad.

[www.mariasafroanova.com](http://www.mariasafroanova.com)



**Stadtrand**, 2018, Öl auf Leinwand, Holztafel, 45,2 x 71 cm • **Trommler**, 2018, Öl auf Leinwand, Holztafel, 78 x 45 cm  
**Outskirts**, 2018, oil on canvas, wooden panel, 45,2 x 71 cm • **Drummer**, 2018, oil on canvas, wooden panel, 78 x 45 cm